

2022 Daylight Award winners

The 2022 laureates of the Daylight Award are Yvonne Farrell and Shelley McNamara, from Grafton Architects, for architecture, and Anna Wirz-Justice, Emeritus Professor of Psychiatric Neurobiology for her research.

According to the jury, the three women not only “represent international excellence in daylight research and practice, but they also embody a generous and humanistic spirit regarding the celebration of daylight.”

Established by the philanthropic foundations, VILLUM FONDEN, VELUX FONDEN and VELUX STIFTUNG, and endorsed by the International Union of Architects (UIA), the Award is conferred biennially.

Great Green Wall Student Competition

The UIA has launched the Great Green Wall single stage student ideas competi-

tion open to all students in architecture of the world.

The objective of the competition is to spotlight innovative design ideas for providing simplified affordable housing within the 8000 km long, 16 km wide living region stretching across the Sahel-Savannah desert region from Dakar to Djibouti known as the Great Green Wall (GGW).

This competition was initiated by the UIA's Region V to engage the global community of architecture students in the effort to harness the benefits of the UN Sustainable Development Goals to architecture in the service of the GGW. In conjunction with the long-term aims of the Initiative, architecture students are encouraged to harness the benefits of the UN Sustainable Development Goals and to respond to the realities of climate change by creating affordable, resilient dwellings

and sustainable, rural livability while sustainably rejuvenating the cultural and historical landscape.

This competition, conducted according to the UNESCO Standard Regulations for International Competitions and the UIA best practice recommendations, is approved by the UIA.

The Golden Cubes Awards, 5th edition: National nominations now open

The national nomination phase for the 5th cycle of the triennial Golden Cubes Awards is now open. Organised by the UIA Architecture & Children Work Programme since 2011, the Award accepts nominations in four award categories:

1. Audio-visual Media (films, audio-visual educational material, web sites...)
2. Written Media (books, magazines, non audio-visual educational tools)

3. Institutions (organisations, institutions, museums...)

4. Schools (directors, teachers, students)

During the National phase, each UIA National Member Section participating in the Award will organise a selection process and nominate one entry for submission for the International Awards.

In the International phase, the International Jury will evaluate the Nominated Entries and select one UIA Architecture & Children Golden Cubes Award in each category. Note that this cycle will be entirely digital on international level, and projects must be submitted to the UIA Prize Platform.

Awards will be presented at the 28th UIA Congress 'UIA 2023 CPH'.

More information:
www.uia-architectes.org

Международные новости архитектуры / International Architecture News

В новостях говорится о победителях конкурса Daylight Award 2022 и об открытии студенческого конкурса Great Green Wall и 5-го выпуска премии Golden Cubes Awards.

Ключевые слова: Международный союз архитекторов; премия Daylight Award; студенческий конкурс Great Green Wall; премия Golden Cubes Awards. /

The news announces the winners of the Daylight Award 2022 and the opening of the Great Green Wall Student Competition and the 5th cycle of the Golden Cubes Awards.
Keywords: International Union of Architects; Daylight Award; Great Green Wall Student Competition; Golden Cubes Awards.

Победители премии Daylight Award 2022 года

Лауреатами премии Daylight Award 2022 года в категории «Дневной свет в архитектуре» стали Ивонн Фаррелл и Шелли Макнамара из Grafton Architects, а в категории «Исследование дневного света» – Анна Вирц-Джастис, почетный профессор психиатрической нейробиологии.

По мнению жюри, эти три женщины не только «демонстрируют высочайший международный уровень в исследовании и применении дневного света, но и воплощают гуманистический подход, способствующий торжеству дневного света».

Учрежденная благотворительными фондами VILLUM FONDEN, VELUX FONDEN и VELUX STIFTUNG и одобренная Международным союзом архитекторов (МСА), премия присуждается раз в два года.

Студенческий конкурс «Великая зеленая стена»

МСА объявил одноэтапный студенческий конкурс идей «Великая зеленая стена», открытый для всех студентов архитектурных вузов мира.



^ Университетский кампус UTEC в Лиме по проекту Grafton Architects. Фото: Иван Баан / University Campus UTEC Lima by Grafton Architects. Photo © Iwan Baan

Цель конкурса – привлечь внимание к инновационным проектным решениям по обеспечению простого доступного жилья в пределах жилой территории длиной 8000 км и шириной 16 км, протянувшейся через пустыню Сахель от Дакара до Джибути и известной как Великая зеленая стена (ВЗС).

Этот конкурс был инициирован Регионом V МСА с целью привлечения сил мирового сообщества студентов-архитекторов в использование преимуществ Целей устойчивого развития ООН для застройки зоны ВЗС. Основываясь на долгосрочных целях данной инициативы, используя преимущества Целей устойчивого развития ООН и прини-

мая во внимание реалии изменения климата, студенты-архитекторы призваны создать проект доступного, надежного жилья и пригодных условий для жизни в сельской местности, при этом способствуя устойчивому омоложению культурно-исторического ландшафта.

Конкурс одобрен МСА и проводится в соответствии со Стандартным положением ЮНЕСКО о международных конкурсах и рекомендациями МСА по профессиональной практике.

Пятый выпуск Премии Golden Cubes Awards: Открыт прием заявок в национальные номинации

Открыт национальный этап выдвижения номинантов на пятый выпуск триенале Golden Cubes Awards (Премия «Золотые кубы»). Премия, организованная Рабочей программой МСА «Архитектура и дети» с 2011 года, принимает номинантов в четырех категориях:

1. Аудиовизуальные медиа (фильмы, аудиовизуальные образовательные материалы, веб-сайты...)

2. Письменные медиа (книги, журналы, не аудиовизуальные образовательные материалы)

3. Учреждения (организации, учреждения, музеи...)

4. Школы (директора, учителя, ученики)

На национальном этапе каждая секция-член МСА, участвующая в конкурсе, организует процесс отбора и номинирует одну работу для представления на международную премию.

На международном этапе международное жюри оценит номинированные работы и выберет по одному лауреату премии Golden Cubes Awards в каждой категории. Обратите внимание, что этот выпуск будет полностью цифровым на международном уровне, и проекты должны быть представлены на платформе премии МСА.

Награды будут вручены на 28-м Конгрессе МСА в 2023 году в Копенгагене.

Дополнительная информация:
www.uia-architectes.org



^ «Великая зеленая стена» / Great Green Wall